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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Medlem af Folketinget Lise Bertelsen (KF) har den 8. november 2024 stillet føl-

gende spørgsmål nr. S 256 til uddannelses- og forskningsministeren, som hermed 

besvares. 

Spørgsmål S 256: 

 

Vil ministeren svare på, om hun mener, at det er hensigtsmæssigt, at det  

faste forsknings- og udviklingstilskud til erhvervsakademier og professionshøjsko-

ler fordeles på baggrund af STÅ-tal for 2011, når der er mere retvisende og nyere 

tal tilgængelige? 

Svar: 

 

Erhvervsakademier og professionshøjskoler modtager et fast tilskud til praksisnæ-

re og anvendelsesorienterede forsknings- og udviklingsaktiviteter, som skal un-

derstøtte uddannelsernes videngrundlag samt kvaliteten af de professioner og 

erhverv, som institutionerne uddanner til. 

 

Tilskuddet blev indført i 2013 og blev fastsat på baggrund af antallet af studenter-

årsværk (STÅ) i 2011. Det faste tilskud giver mulighed for en stabil og langsigtet 

kapacitetsopbygning af vidensmiljøerne.  

 

Der er ikke aktuelt planer om at genfastsætte tilskuddet på baggrund af nyere 

opgørelser af aktiviteten på institutionerne. 

 

Med den nyligt indgåede politiske aftale om fri forskning og fremtidens talentbase 

er der imidlertid afsat yderligere 40 mio. kr. i 2025 til øget tilskud til forskning og 

udvikling på professionshøjskoler, erhvervsakademier, maritime videregående 

uddannelsesinstitutioner, videregående kunstneriske uddannelsesinstitutioner og 

Danmarks Medie- og Journalisthøjskole. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

18. november 2024 
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